
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 74 - Forslag til Lov om vejafgift. 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 29 af 21. april 2023. Spørgsmålet er stillet efter øn-

ske fra Betina Kastbjerg (DD). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Mette Kildegaard Graversen 

  

17. maj 2023 
J.nr. 2022 - 13238 

  

Offentligt
L 74 - endeligt svar på spørgsmål 48
Skatteudvalget 2022-23 (2. samling)



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Skatteministeren oplyste på det åbne samråd i Skatteudvalget den 20. april 2023, at han 

havde været ude og besøge vognmænd, som ikke synes, at det hele brænder. Vil ministe-

ren oplyse, hvor mange og hvilke vognmænd han har været ude at tale med? Og mener 

ministeren, at de vognmænd, han har talt med, er repræsentativ for branchen? 

 

Svar 

Lovforslaget om vejafgift har været i offentlig høring i en 4 ugers periode fra den 14. sep-

tember 2022 til den 12. oktober 2022, hvor alle interesserede har haft mulighed for at 

komme med deres bemærkninger og forslag til ændringer. Branchen har dermed haft mu-

lighed for at komme med deres bemærkninger og inputs til den kommende vejafgift, i 

forbindelse med udformningen af lovforslaget.  

 

Udover den offentlige høring af lovforslaget har branchen løbende givet en række inputs.  

 

Regeringen ønsker et sammenhængende Danmark, hvor der er gode vilkår for at drive 

virksomhed og skabe arbejdspladser i hele landet. Derfor indgår det også af Aftale om kilo-

meterbaseret vejafgift af 29. marts 2023, at aftalepartierne er enige om, at partierne vil mødes 

halvårligt i Skatteministeriet for at gøre status og se på rammerne for implementeringen af 

vejafgiften mv., herunder om der er behov for justeringer.  
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